



# ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

21-24  
ກັນຍາ  
2022  
ບີທີ 11  
ສະບັບທີ 877

## ປະທານ ສພຊ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບຂອງຄະນະຜູ້ແທນ ແຫ່ງ ຣາຊະອານາຈັກໄທ

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 19 ກັນຍາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ທ່ານ ພົນເອກ ບຸນສ້າງ ນຽນປະຕິດ ປະທານກໍາມາທິການທະຫານ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລັດວຸດທິສະພາ ແຫ່ງຣາຊະອານາຈັກໄທ ພ້ອມດ້ວຍ ຄະນະ ໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບພະນະທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິທານ ປະທານ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ.



ສະພາແຫ່ງຊາດໂດຍຫຍໍ້. ໂອກາດດຽວກັນນີ້, ທ່ານ ພົນເອກ ບຸນສ້າງ ນຽນປະຕິດ ໄດ້ ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ການຕ້ອນ ຮັບອັນອົບອຸ່ນໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ໄດ້ແຈ້ງ ໃຫ້ຊາບເຖິງຈຸດປະສົງໃນການມາຢ້ຽມ ຢາມຄັ້ງນີ້ ເພື່ອເຊື່ອມສາຍສໍາພັນໄມ ຕີໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ, ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມການ ຮ່ວມມືແບບທະວີພາຄີ ແລະ ພະທຸພາ ຄີ ໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ພ້ອມທັງແຈ້ງໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບວຽກ ງານກອງທັບ ວ່າກອງທັບໄທໃນປັດ ຈຸບັນ ແມ່ນປະຕິບັດໜ້າທີ່ປະກອບ ສ່ວນອັນສໍາຄັນໃນໂຄງການພັດທະນາ ຕ່າງໆ ຂອງເຈົ້າຊີວິດໄທ; ໃນນັ້ນ, ມີ

ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ລາວ ໄດ້ສະແດງຍິນດີຕ້ອນທ່ານປະ ທານກໍາມາທິການທະຫານ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລັດ ແຫ່ງຣາຊະອາ ນາຈັກໄທ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ຢ່າງອົບ ອຸ່ນ ພ້ອມທັງຕີລາຄາສູງຕໍ່ການຢ້ຽມ ຢາມ ສປປລາວ ໃນຄັ້ງນີ້ ເຊິ່ງເປັນ ການປະກອບສ່ວນໃນການເສີມຂະ

ຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ ແລະ ການພັດທະ ຄົມ ຂອງ ສປປລາວ, ກົງຈັກການຈັດ ການຮ່ວມມືທີ່ດີງາມ ຖານບ້ານໃກ້ ນາແບບຍືນຍົງ ພ້ອມທັງໄດ້ແຈ້ງສະ ຕ້ອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃຫ້ຈະ ເຮືອນຄຽງ ລະຫວ່າງສອງປະເທດລາວ ເລີນງອກງາມ ບົນພື້ນຖານການເປັນ ແລະ ສະພາບການເຄື່ອນໄຫວຂອງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

## ກສຕສ ສໍາມະນາກ່ຽວກັບການດໍາເນີນ ທຸລະກິດຂອງລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ



## ການທົດລອງການໃຫ້ອຸດໜູນແມ່ຍິງຖືພາ ແລະ ເດັກກ່ອນໂອຮຽນ



## ສພຊ ໄດ້ຮັບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອອຸປະກອນການແພດ



(ສພຊ) ບໍລິສັດ ຈິນສຸຍເສີນ ເຕັກໂນໂລຊີ ກະສິກໍາລາວ ຈຳກັດ ໄດ້ມອບອຸປະກອນການແພດ-ເຄື່ອງ ເອໂກ ຈຳນວນ 1 ຊຸດ ລວມມູນຄ່າ 96 ລ້ານກວ່າກີບ ມອບໃຫ້ສະພາ ແຫ່ງຊາດ ເພື່ອນໍາໄປຕໍ່ໃຫ້ໂຮງໝໍ ເມືອງໂພນໄຊ ແຂວງຫລວງພະບາງ ນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານສາທາລະນະ



## ກມຍທ ປຶກສາຫາລືຮ່ວມກັບສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ

(ສພຊ) ວັນທີ 16 ກັນຍາ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍາມາ ທິການຍຸຕິທໍາ (ກມຍທ) ສະພາແຫ່ງ ຊາດ ໄດ້ສໍາເລັດກອງປະຊຸມປຶກສາຫາ ລືວຽກງານຈຳນວນໜຶ່ງ ເພື່ອກະກຽມ ເນື້ອໃນລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ວຽກງານສ້າງນິຕິກໍາ ຮ່ວມ ລະຫວ່າງ ກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ ກັບ ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງ



## ຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດ ໃຫ້ແກ່ກໍາມະການຂອງກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ

(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງ ວັນທີ 21 ກັນຍາ 2022, ທີ່ສະພາ ສອນຂອງແຂວງຈໍາປາສັກ, ກໍາມາ ທິການຍຸຕິທໍາ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ໄດ້ ເປີດກອງປະຊຸມຍົກສູງຂີດຄວາມສາ ມາດ ໃຫ້ແກ່ກໍາມະການຂອງ ກໍາມາ ທິການຍຸຕິທໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະ ກໍາມະການຍຸຕິທໍາ ປກຊ-ປກສ ສະພາ

ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາ ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນການຮັບ ທີ່ເປັນກໍາມະການຂອງ ກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ, ຄະນະກໍາມະ ການຍຸຕິທໍາ ປກຊ-ປກສ ແລະ ສະມາ ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຈາກ 5 ແຂວງ ຄື: ສະຫວັນນະເຂດ, ສາລະ ດາທ່ານປະທານ, ຮອງປະທານສະພາ

## ເຜີຍແຜ່ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະ 2030 ເພື່ອການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ



(ສພຊ) ສະພາແຫ່ງຊາດ ຮ່ວມກັບກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຜີຍແຜ່ກ່ຽວກັບ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະ 2030 ເພື່ອການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ແລະ ສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຫລາຍ

ໜ້າ 4

ໜ້າ 4

ໜ້າ 4

ໜ້າ 4

ໜ້າ 5

ໜ້າ 5

ກາສຕາ...



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 12-13 ກັນຍາ 2022 ທີ່ ນະຄອນປາກເຊ ແຂວງຈໍາປາສັກ, ກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກສຕສ) ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສໍາມະນາ ກ່ຽວກັບ ການດໍາເນີນທຸລະກິດຂອງລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ, ທິດທາງການປັບປຸງໂຄງສ້າງລາຄາໄຟຟ້າ, ການພັດທະນາລະບົບສາຍສົ່ງໄຟຟ້າແຫ່ງຊາດ ແລະ ການພັດທະນາທ່າບົກ ໂດຍການເປັນປະທານກອງປະຊຸມຂອງ ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີທ່ານ ຮສ. ປອ ລິນຄໍາ ດວງສະຫວັນ ປະທານ ກສຕສ; ບັນດາຮອງປະທານ ກສຕສ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່; ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ; ຜູ້ອໍານວຍການໃຫຍ່ລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ, ຄະນະກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ.

ຈຸດປະສົງ ເພື່ອລະດົມຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຕໍ່ການດໍາເນີນທຸລະກິດຂອງລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ, ທິດທາງການປັບປຸງໂຄງສ້າງລາຄາໄຟຟ້າຂອງລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ແລະ ການພັດທະນາລະບົບສາຍສົ່ງໄຟຟ້າແຫ່ງຊາດ; ເພື່ອຍົກລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບການພັດທະນາທ່າບົກ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດຕາມທີ່ຄະນະກໍາມາທິການອົງການສະຫະປະຊາຊາດດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມ ປະຈໍາພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ໃຫ້ສັດຕະຍາບັນ ເປັນຕົ້ນການກໍານົດທີ່ຕັ້ງ, ສິດ, ຫນ້າທີ່ ແລະ ພາລະບົດບາດຂອງແຕ່ລະຮັບຜິດຊອບລາຍງານກ່ຽວກັບ ຂໍ້ສະດວກ ແລະ ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຢູ່ທ່າບົກ 3 ແຫ່ງ ທີ່ໄດ້ດໍາເນີນທຸລະກິດ ແລະ ເປີດບໍລິການແລ້ວ; ເພື່ອລະດົມແນວຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຕໍ່ທິດທາງການພັດທະນາທ່າບົກ ໃຫ້ມີຄວາມແທດເໝາະກັບສະພາບຈຸດພິເສດທີ່ຕັ້ງຂອງແຕ່ລະທ່າບົກທັງເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນພື້ນຖານລາຍງານໃຫ້ແກ່ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ ແລະ ມີທິດຊີ້ນໍາ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຜິດຊອບລາຍງານການພັດທະນາທ່າບົກ ຂອງສປປລາວ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານທ່າບົກ 3 ແຫ່ງ ທີ່ເປີດບໍລິການແລ້ວ ຈາກທ່ານ ປອ. ບຸນຕາອ່ອນນາວິງ ຫົວໜ້າກົມຂົນສົ່ງ ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ; ຜົນການຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານທ່າບົກ ຂອງກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ໂດຍທ່ານ ປອ. ເກດແກ້ວສີຫາລາດ ຮອງປະທານກໍາມາທິການ ຂອບເຂດທົ່ວປະເທດຕາມທີ່ຄະນະກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ການຄຸ້ມຄອງດ້ານກວດກາຄົນ ເຂົ້າ-ອອກເມືອງ ທີ່ຕິດພັນກັບວຽກງານທ່າບົກ ໂດຍທ່ານ ພໍ່ອ. ສາຍສະໝິງ ສິວິໄລ ຫົວໜ້າກົມຕໍາຫລວດກວດກາຄົນເຂົ້າ-ອອກເມືອງ (ຕມ), ທິດທາງການປັບປຸງໂຄງສ້າງລາຄາໄຟຟ້າ ແລະ ການພັດທະນາລະບົບສາຍສົ່ງໄຟຟ້າແຫ່ງຊາດ ໂດຍທ່ານ ນາງ ຈິນສະຫວາດ ບຸບຜາ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ການດໍາເນີນທຸລະກິດຂອງລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວໂດຍທ່ານຈັນທະບູນ ສຸກອາລຸນ ຜູ້ອໍານວຍການລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ, ການປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ຈາກທ່ານ ສຸລິວິດສຸວັນນະຈຸມຄໍາ ຫົວໜ້າກົມຄຸ້ມຄອງໜີ້ສິນສາທາລະນະ ກະຊວງການເງິນ ແລະ ໄດ້ຮັບຜິດຊອບຂອງກໍາມາທິການ ກສຕສ ກ່ຽວກັບວຽກງານໄຟຟ້າໂດຍທ່ານ ຄໍາມ່ວນ ຊິມສິຫາປັນຍາ ຮອງປະທານກໍາມາທິການ ກສຕສ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມວ່າ: ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານກໍານົດຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕ້ອງໄດ້ຮັບຮ້ອນສ້າງ, ປັບປຸງນິຕິກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ຈະແຈ້ງ, ຊັດເຈນ ແລະ ມີກົນ

ໂກການປະສານງານທີ່ກົມກຽວ ແລະ ຫວ່າງ ຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ເປັນລະບົບ, ປະເມີນກວດກາຄົນການພັດທະນາ ແລະ ກໍານົດຈຸດທີ່ຕັ້ງຂອງທ່າບົກ ໂດຍໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສະພາບພື້ນທີ່ຕົວຈິງຂອງແຕ່ລະຈຸດທ່າບົກທີ່ຈະພັດທະນາໃນຕໍ່ໜ້າ ພ້ອມທັງມີນະໂຍບາຍສົ່ງເສີມເພື່ອເປັນການດຶງດູດການລົງທຶນ ແລະ ຊຸກຍູ້ໃຫ້ຜູ້ປະກອບການທຸລະກິດຂົນສົ່ງເຂົ້ານໍາໃຊ້ບໍລິການທ່າບົກໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ ເພື່ອເປັນການຈັດເກັບລາຍຮັບເຂົ້າປະຕູດຽວ ແລະ ຕໍ່ກັບບົດລາຍງານ ຂອງກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແລະ ລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ກ່ຽວກັບ ທິດທາງການປັບປຸງໂຄງສ້າງລາຄາໄຟຟ້າ, ການພັດທະນາລະບົບສາຍສົ່ງໄຟຟ້າແຫ່ງຊາດ, ການດໍາເນີນທຸລະກິດ ຂອງລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ແລະ ການປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະ-ວິໄຈ ຢ່າງລົງເລິກ; ປັບປຸງໂຄງສ້າງລາຄາໄຟຟ້າ ໃນກຸ່ມທີ່ລັດຖະບານມີນະໂຍບາຍສົ່ງເສີມ ເປັນຕົ້ນຊົນລະປະທານ, ປູກຝັງ, ລ່ຽງສັດ-ປະມົງ, ໂຮງງານປຸງແຕ່ງກະສິກໍາ ທີ່ຕິດພັນກັບການຄ້າປະກັນສະບຽງອາຫານເຊິ່ງຕິດພັນກັບການດໍາລົງຊີວິດ ແລະ ການແຂ່ງຂັນ ຂອງທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ຂະໜາດກາງ ຂອງປະເທດເຮົາ; ໃຫ້ກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ສືບຕໍ່ພັດທະນາລະບົບສາຍສົ່ງໄຟຟ້າແຫ່ງຊາດ, ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດແຜນການຊົດເຊີຍຜົນກະທົບດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ-ທໍາມະຊາດ ໃນການສ້າງແລວສາຍສົ່ງໄຟຟ້າ; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຍັງໄດ້ສະເໜີໃຫ້ກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງ ນໍາໄປພິຈາລະນາປັບປຸງແກ້ໄຂໃຫ້ແທດເໝາະກັບສະພາບເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນປັດຈຸບັນ.

ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວຢູ່ມື້ຕໍ່ມື້ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ບໍລິສັດ ທ່າບົກ-ວັງເຕົ້າ ຕື່ມອີກ. (ອານຸສອນ ພູມມິທອນ)

ລິສັດ ສະຕາວິນເທັກ ເຊິ່ງອົງການ (UNICEF) ເປັນຜູ້ໃຫ້ທຶນ, ໂຄງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຢູ່ 2 ແຂວງ ຄື: ສະຫວັນນະເຂດ ແມ່ນເມືອງນອງ ແລະ ອັດຕະປື ແມ່ນເມືອງສະໜາມໄຊ ໄດ້ມີຜູ້ທີ່ລົງທະບຽນທັງໝົດແມ່ນ 1.114 ຄົນ ບໍ່ຄົບຕາມການວາງເປົ້າໝາຍຂອງໂຄງການ ຈຶ່ງໄດ້ຮັບຮອງເອົາອີກ 1 ເມືອງຄື: ເມືອງຜູ້ວິງ ຂອງແຂວງອັດຕະປື ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງແຂວງອັດຕະປື ຍັງໄດ້ມີການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ຫົວໜ້າພະແນກແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມແຂວງ, ສ່ວນເມືອງແມ່ນທ່ານຮອງເຈົ້າເມືອງເປັນຜູ້ຮັບຊອບ ພາຍຫລັງມີຄະນະດັ່ງກ່າວ ທາງໂຄງການກໍ່ໄດ້ສົມທົບກັບພາກລັດດໍາເນີນກິດຈະກຳດ້ວຍການເຝິກອົບຮົມໃຫ້ພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຊິ່ງມີຂັ້ນແຂວງ, ຂັ້ນເມືອງ, ໂຮງໝໍເມືອງສະໜາມໄຊ ແລະ ໂຮງໝໍເມືອງຜູ້ວິງ ພ້ອມໂຮງໝໍນ້ອຍທີ່ຂຶ້ນກັບ 2 ເມືອງ 16 ແຫ່ງ; ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ກໍ່ໄດ້ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ຂໍ້ສະດວກ-ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ; ນອກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຕິດຕາມການຈັດຕັ້ງໂຄງການປ້ອງສັງຄົມ (ວຽກອຸດໜູນແມ່ຍິງຖືພາ ແລະ ເດັກກ່ອນໄວຮຽນ) ຢູ່ເມືອງສະໜາມໄຊ ແລະ ເມືອງຜູ້ວິງ ແຂວງອັດຕະປື.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

ສພຊ...

ສຸກຂອງໂຮງໝໍດັ່ງກ່າວ. ພິທີຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 15 ກັນຍາ 2022 ຢູ່ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍຕາງໜ້າບໍລິສັດກ່າວມອບແມ່ນທ່ານ ຫາຍ ລໍຄໍາສອນ ຜູ້ອໍານວຍການບໍລິສັດ ຈິນສຸຍເສີນເຕັກໂນໂລຊີ ກະສິກໍາລາວ ຈໍາກັດ ແລະ ກ່າວຮັບໂດຍທ່ານ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ແຂວງຫລວງພະບາງ, ຮອງປະທານກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງສອງຝ່າຍເຂົ້າຮ່ວມເປັນສັກຂີພິຍານ.

ໃນໂອກາດດຽວກັນ, ທ່ານນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດມອບໃບຍ້ອງຍໍໃຫ້ບໍລິສັດ ຈິນສຸຍເສີນ ເຕັກໂນໂລຊີ ກະສິກໍາລາວ ຈໍາກັດ ເຊິ່ງຮັບໂດຍທ່ານ ຫາຍ ລໍຄໍາສອນ ເນື່ອງຈາກວ່າບໍລິສັດດັ່ງກ່າວ ມີຜົນງານດີເດັ່ນໃນການປະກອບສ່ວນຊ່ວຍເຫລືອອຸປະກອນການແຜດໃນຄັ້ງນີ້ອີກດ້ວຍ.

(ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)

ກມຍທ...

ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຮ່ວມກັນໃນຕໍ່ໜ້າ ໃຫ້ມີຄວາມໂລ່ງລ່ຽນ ແລະ ຄ່ອງແຄ່ວກວ່າເກົ່າ ໂດຍການເປັນປະທານກອງປະຊຸມຂອງທ່ານ ຄໍາແພງ ວິລະພັນ ປະທານກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ ສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ບຸນຂວາງ ທະວິສິກ ຮອງປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ທ່ານ ຄໍາເພັດສິມວໍລະຈິດ ຮອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ; ມີບັນດາຄະນະກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຈໍານວນໜຶ່ງ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຜິດຊອບສະຫຼຸບ ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2023 ຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ; ບົດລາຍງານ ຜົນການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 4 ກົດໝາຍ ໃນຂົງເຂດຍຸຕິທໍາ ແລະ ວຽກງານການສ້າງນິຕິກຳຮ່ວມ ລະຫວ່າງ ກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາກັບສານປະຊາຊົນ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ, ປຶກສາຫາລື ເພື່ອເອກະພາບກັນກະກຽມ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດຕາມຄາດໝາຍ.

ການທົດລອງ...

(ສພຊ) ວັນທີ 14 ກັນຍາຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງອັດຕະປື ໄດ້ສໍາເລັດກອງປະຊຸມການທົດລອງການໃຫ້ອຸດໜູນແມ່ຍິງຖືພາ ແລະ ເດັກກ່ອນໄວຮຽນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ກໍາມະການຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ຮ່ວມກັບທ່ານ ນາງ ມິນາພອນ ໄຊສິມພູ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງອັດຕະປື ແລະ ທ່ານ ບຸນເສີດ ເສດທິລາດ ຮອງເຈົ້າແຂວງອັດຕະປື, ຜູ້ຊີ້ນຳຂົງເຂດວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ; ມີບັນດາທ່ານຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດຈາກ 7 ເຂດເລືອກຕັ້ງ, ຕາງໜ້າທູດດ້ານການສຶກສາ ແລະ ການປົກຄອງ ສະຖານທູດອິດສະຫາລີ ປະຈໍາ ສປປລາວ, ຕາງ

ໜ້າອົງການຍຸນີເຊັບ ປະຈໍາ ສປປລາວ, ຕາງໜ້າໂຄງການປ້ອງສັງຄົມ ອົງການແຮງງານສາກົນ, ຊ່ຽວຊານໂຄງການປ້ອງສັງຄົມ ປະຈໍາອົງການຍຸນີເຊັບ ພ້ອມດ້ວຍຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າກົມ, ພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງອັດຕະປື ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຜິດຊອບລາຍງານຈາກທ່ານ ບຸນເສີດ ເສດທິລາດ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງ ການປ້ອງສັງຄົມ (ວຽກອຸດໜູນແມ່ຍິງຖືພາ ແລະ ເດັກກ່ອນໄວຮຽນ) ໃນ 2 ເມືອງຄື: ເມືອງຜູ້ວິງ ແລະ ເມືອງສະໜາມໄຊ ແຂວງອັດຕະປື ເຊິ່ງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການທົດລອງການໃຫ້ອຸດໜູນແມ່ຍິງຖືພາ ແລະ ເດັກກ່ອນໄວຮຽນ ແມ່ນໄດ້ເປີດໂຕເປັນທາງການ ໃນວັນທີ 18 ມິຖຸນາ 2021 ໂດຍກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ ແລະ ບໍ





ຍົກສູງຂີດຄວາມ...

ວັນ, ຈຳປາສັກ, ເຊກອງ ແລະ ອັດຕະປື; ບັນດາທ່ານຄະນະກົມ, ຄະນະຜະແນກ ແລະ ຜະນັກງານ-ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຊິ່ງກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກ: ໂຄງການສ້າງຄວາມອາດສາມາດໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ (WFD) ແລະ ທີນສິມທິບຈາກຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ.

ທັງນີ້, ເພື່ອເປັນການຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດ ໃຫ້ແກ່ກຳມະການຂອງກຳມາທິການຍຸຕິທຳ, ຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ປກຊ-ປກສ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ກົງຈັກເສນາທິການຊ່ວຍວຽກ ທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານ ຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບການຍົກລະດັບຮັບຮູ້ຄວາມສາມາດ ກ່ຽວກັບກົນໄກການຮັບຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ, ການຮັບຕ້ອນ ແລະ ໃຫ້ຄຳປຶກສາແກ່ປະຊາຊົນ ແລະ ວິທີການຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະ, ວິໄຈ ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ລວມທັງຂັ້ນຕອນການພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ ໃນການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນຖານະເປັນຕົວແທນແຫ່ງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງປະຊາຊົນ ໃຫ້ມີຜົນສັກສິດຢ່າງເຕັມສ່ວນ.

ໃນໂອກາດນີ້, ທ່ານ ຄຳແພງ ວິລະພັນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່າວເປີດກອງປະຊຸມວ່າ: ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນເອກະພາບກັນ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ, ກຳມາທິການຍຸຕິທຳ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ນຳເອົານີ້ອໃນຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ສະບັບປີ 2022 ມາເຜີຍແຜ່ ແລະ ແລກ

ປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນ ພ້ອມທັງນຳເອົາກົນໄກ ການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄື ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຂັ້ນຕອນ ວິທີການ ໃນການຮັບຕ້ອນ ແລະ ໃຫ້ຄຳປຶກສາແກ່ປະຊາຊົນ ທີ່ມາຍື່ນຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ມານຳສະເໜີແລກປ່ຽນຄວາມຄິດເຫັນນຳບັນດາທ່ານເພື່ອເປັນການສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈເປັນເອກະພາບທາງດ້ານທັດສະນະ ແລະ ວິທີການ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ກໍຄືວິທີການໃນການພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ; ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ກໍເພື່ອເປັນການຍົກລະດັບຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ຜະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ສາມາດປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຕາມ ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ເຊິ່ງຈະໄດ້ພ້ອມກັນສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ສະບັບປີ 2022 ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ ໂດຍການນຳເອົາບົດຮຽນທາງດ້ານທິດສະດີ ແລະ ພຶດຕິກຳຕົວຈິງ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ກ່ຽວກັບການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມາເປັນຜູ້ນຳ, ນຳສະເໜີແລກປ່ຽນຄວາມເຫັນນຳບັນດາທ່ານ ແນໃສ່ຫັນເອົາການຄຸ້ມຄອງລັດ, ການຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍກົດໝາຍໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ແລະ ຊີວິດຕົວຈິງເທື່ອລະກ້າວ, ທັງເປັນການເພີ່ມທະວີບົດບາດຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດໜ້າ

ທີ່ຂອງບັນດາອົງການທີ່ມີສິດອຳນາດ ໃນການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ໃຫ້ມີຄວາມຍຸຕິທຳ, ຮັບປະກັນໃຫ້ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ, ປະຊາຊົນມີຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ ຕໍ່ຂະບວນການບໍລິຫານລັດຂັ້ນຕ່າງໆ ກໍຄືຂະບວນການດຳເນີນຄະດີຕາມຂະບວນຍຸຕິທຳເປັນຢ່າງດີສາມາດເຂົ້າເຖິງຂະບວນການຍຸຕິທຳໄດ້ຖືກຕ້ອງຕາມຂັ້ນຕອນຂອງກົດໝາຍກຳນົດໄວ້.

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຝັງການເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ (ສະບັບປີ 2016), ລົງເລິກຄົ້ນຄວ້າສົມທຽບເນື້ອໃນຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2022; ການເຜີຍແຜ່ບັນດາມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ (ພາກທີ I, II, III, IV ແລະ ພາກທີ V), ຈາກທ່ານ ນາງ ຫວັນໄຊ ຈັນທະລາ ຮອງຫົວໜ້າກົມຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຍຸຕິທຳ; ການສະເໜີບົດການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຈາກທ່ານ ໄກມະນີນ ເທບບົວລິ ວ່າການຫົວໜ້າກົມຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ແລະ ການສະເໜີບົດຮຽນ ການຕ້ອນຮັບ ແລະ ໃຫ້ຄຳປຶກສາ, ຮ່າງມະຕິ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ ການຮັບ ແລະ ໃຫ້ຄຳປຶກສາກ່ຽວກັບ ການຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຈາກທ່ານ ກາວອນ ມະໂນກຸນ ຮອງຫົວໜ້າກົມຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຍຸຕິທຳ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ພ້ອມກັນປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງສ້າງສັນ, ມີຈຸດສຸມ ແລະ ກົງໄປກົງມາ.

ກອງປະຊຸມຈະໄດ້ດຳເນີນໄປເປັນ ເວລາ 3 ວັນ, ຈົນຮອດວັນທີ 23 ກັນຍາ 2022 ຈຶ່ງຈະສຳເລັດ. (ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ)

# ສສຊ ແລະ ສສຂ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມ ຢູ່ເມືອງລະມາມ

(ສສຊ) ວັນທີ 13 ກັນຍາ ທ້ວດ ກ່ອນຄຳໝັ້ນ ສສຂທັງເປັນຜ່ານມານີ້, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ຊຸດທີ IX ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 16 ແຂວງເຊກອງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ຊຸດທີ II ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງລະມາມ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລຶກຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ຢູ່ທີ່ສະໄມສອນເມືອງລະມາມ ແຂວງເຊກອງ ນຳໂດຍທ່ານ ປອ. ແພງສິສິລາວິ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ່ ທັງເປັນຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ທ່ານນາງ ຫັດສະດາພອນ ຈັນທະມາດ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ທັງເປັນຮອງປະທານກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ໄຊຍະ

ດາເຜົ່າຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ພາຍໃນເມືອງລະມາມ ໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຕໍ່ລະບົບກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ເນື້ອໃນວຽກງານທີ່ສຳຄັນທີ່ໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາ 2 ຂັ້ນ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ຮັບຝັງກ່ຽວກັບຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນ ເຊິ່ງມີຫລາຍບັນຫາທີ່ໄດ້ສະເໜີຕໍ່ ສສຊ-ສສຂ ຕໍ່ກັບຄຳສະເໜີດັ່ງກ່າວ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ແລະ ສສຂ ກໍໄດ້ຮັບເອົາຄຳຄິດຄຳເຫັນເພື່ອນຳໄປສະເໜີຕໍ່ຄະນະນຳຂັ້ນເທິງ ກໍຄືພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ພິຈາລະນາແກ້ໄຂຕາມຄວາມເໝາະສົມ. (ນາງ ນາລີວັນ)



## ເຜີຍແຜ່...

ພາກສ່ວນໃນສັງຄົມ, ໃນວັນທີ 12 ກັນຍາ 2022 ທີ່ໂຮງແຮມແລນມາກ, ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ດຣ. ບຸນລ້ອມ ແກ້ວບົວໂຮມ ຮອງປະທານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ໂພໄຊ ໄຂຄຳພິທູນ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ເຂົ້າຮ່ວມມີຜູ້ຕາງໜ້າຈາກບັນດາກະຊວງອ້ອມຂ້າງ, ບັນດາຄະນະກົມຈາກສະພາແຫ່ງຊາດຈຳນວນໜຶ່ງ.

ຈຸດປະສົງ, ເພື່ອເຜີຍແຜ່ ແລະ ສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງທຸກພາກສ່ວນໃນສັງຄົມ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ (ປພຍ) ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ແລະ ເພື່ອສ້າງເຄືອຂ່າຍການປະສານງານ, ການຮ່ວມມື, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ກັບສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ວຽກງານດັ່ງກ່າວ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຝັງປະຫວັດຄວາມເປັນມາ ແລະ ຄວາມຄືບໜ້າຂອງວາລະ 2030 ເພື່ອການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍການພັດ

ທະນາແບບຍືນຍົງ; ການສະເໜີກ່ຽວກັບການເຊື່ອມສານ ປພຍ ຢູ່ ສປປ ລາວ; ການສະເໜີກ່ຽວກັບຕົວຊີ້ບອກປພຍ ຢູ່ ສປປລາວ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຄຳຄິດຄຳເຫັນເປັນເຊິ່ງກັນແລະກັນ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ດຣ. ບຸນລ້ອມ ແກ້ວບົວໂຮມ ໄດ້ມີຄຳເຫັນສະຫລຸບ ແລະ ກ່າວເປີດກອງປະຊຸມວ່າ: ກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ນຳເອົາບົດຮຽນຕົວຈິງມາປະກອບຄຳເຫັນ, ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມ ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນດ້ວຍບັນຍາກາດອັນຜິດພິດ. ພື້ນຖານແມ່ນກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄາດໝາຍທີ່ບໍ່ທັນສາມາດບັນລຸໄດ້ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຂົງເຂດສຶກສາ ແລະ ສາທາ; ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງຜ່ານໂຄງການແຂ່ງຂັນການເວົ້າ ແລະ ສື່ອອນລາຍຕ່າງໆ; ການຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເປົ້າໝາຍພັດທະນາແບບຍືນຍົງ; ແລະ ການລາຍງານ, ປະເມີນຜົນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ; ຄວາມຕ້ອງການທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງການ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາເພື່ອສຸມ

ໃສ່ການພັດທະນາ ແລະ ບັນລຸເປົ້າໝາຍຕາມແຜນການ.

ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມເຜີຍແຜ່ໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນໝາກຜົນລວມຂອງສອງພາກສ່ວນ ກໍຄື ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ; ພາຍຫລັງສຳເລັດກອງປະຊຸມແລ້ວ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມນຳເອົາເນື້ອໃນຈິດໃຈຂອງກອງປະຊຸມ ໄປລາຍງານຕໍ່ຄະນະນຳຂອງຕົນ ເພື່ອໄປປັບໃຊ້ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕົວຈິງໃຫ້ສອດຄ່ອງ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນຄົ້ນຄວ້າບັນດາຕົວຊີ້ບອກຜ່ານການບັນທຶກ ແລະ ເຊື່ອມສານຕົວເລກສະຖິຕິ ເນື້ອໃນ, ສິ່ງທ້າທາຍ ແລະ ກາລະໂອກາດຕໍ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງຂອງ ສປປລາວ ທີ່ຕິດພັນກັບຂົງເຂດວຽກງານຂອງຕົນໃຫ້ໄປຕາມໄລຍະຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍອີງໃສ່ທິດທາງລວມຂອງພັກ ແລະ ລັດຖະບານ ເພື່ອບັນລຸຊື່ຄົງຄ້າງທີ່ພວກເຮົາຈະຕ້ອງໄດ້ວາງແຜນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານຮ່ວມກັນໃນຕໍ່ໜ້າ.

(ກົງທະນູຄຳ ພິພິດເສລີ)

**ເຊັນທ່ານຕິດຕາມຊົມລາຍການກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ**

ເປັນລາຍການໃໝ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຈະເລີ່ມກະຈາຍອອກອາກາດທາງ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ຊ່ອງ 3 ທຸກວັນອັງຄານ ເວລາ 11:40 - 11:55 ໂມງ ແລະ 18:00 - 18:15 ໂມງ ເຊັນທາງຕິດຕາມຊົມໄດ້



# ສພຂ ຈຳປາສັກ ໃຫ້ຄຳປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍຕໍ່ປະຊາຊົນ 295 ເທື່ອຄົນ

ໃນວາລະເຂົ້າຮ່ວມ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ ທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຂ) ຊຸດທີ IX ທ່ານ ສາຍ (ສພຂ) ຊຸດທີ IX ທ່ານ ສາຍ (ສພຂ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 15 ທັງເປັນປະທານ ສພຂ ຈຳປາສັກ ໃຫ້ສຳພາດຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: ຮູ້ສຶກເປັນ ກຽດ ແລະ ພາກພູມໃຈ ທີ່ໄດ້ ມີໂອກາດໃຫ້ສຳພາດຕໍ່ສື່ມວນ ຊົນທຸກພາກສ່ວນ ຈຶ່ງຢາກຍົກ ໃຫ້ເຫັນຜົນງານອັນພົ້ນເດັ່ນໃນ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງທີ 15 ກໍຄືສະມາຊິກສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ຈຳປາ ສັກ ຊຸດທີ II.

ພາຍຫລັງສຳເລັດການ ເລືອກຕັ້ງ ສສຊ ຊຸດທີ IX ແລະ ສສຂ ຊຸດທີ II ໃນຄັ້ງວັນທີ 21 ກຸມພາ 2021 ທີ່ຜ່ານມາ. ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຈຳປາສັກ ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂກອງປະຊຸມຄັ້ງ ປະຖົມມະລືກຂອງຕົນຂຶ້ນ ຢ່າງ ເປັນທາງການ ເຊິ່ງກອງປະຊຸມ ຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ໄຂຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງ ວັນທີ 22-26 ມີນາ 2021 ແລະ ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະ ລືກຂອງ ສພຂ ຈຳປາສັກ ຊຸດ ທີ II ໄຂຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງວັນທີ 8-9 ເມສາ 2021. ການເຄື່ອນ ໄຫວວຽກງານຢູ່ໃນໄລຍະນີ້ ແມ່ນຢູ່ໃນໄລຍະສະພາບການ ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ມີການ ຜັນແປໄປຢ່າງສະຫລັບສັບຊ້ອນ, ເຄັ່ງຮ້ອນ ແລະ ມີຄວາມຫລໍ່ ແຫລມຫລາຍດ້ານ ທີ່ຄາດຄະ ເນໄດ້ຍາກ ບວກກັບສະພາບ ການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄ ວິດ-19 ເຊິ່ງໄດ້ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ ປະເທດຕ່າງໆໃນໂລກ ລວມທັງ ສປປລາວ ຂອງພວກເຮົາ, ເຖິງ ຢ່າງໃດກໍດີ ໃນໄລຍະໜຶ່ງປີກວ່າ ຜ່ານມາ, ພາຍໃຕ້ການນຳພາ-ຊີ້ ນຳຂອງພັກ-ລັດ ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 15 ກໍຄື ສສຂ ຈຳປາສັກ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດພາລະບົດ ຕາມກົດໝາຍກຳນົດໄວ້ ໂດຍ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການປະສານ ສົມທົບກັບທຸກພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການປຶກສາຫາລື ວຽກງານສຳຄັນຕ່າງໆ ໃນຂອບ ເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ເພື່ອສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບ ໃນການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາຕົກ ລົງຮັບຮອງບັນດານິຕິກຳ, ບັນ ຫາສຳຄັນຂອງທ້ອງຖິ່ນ, ຕິດ ຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ- ສັງຄົມ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂຄຳ ສະເໜີ, ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນ ທຳ, ບັນຫາທີ່ພົ້ນເດັ່ນທີ່ສັງຄົມ ໃຫ້ຄວາມສົນໃຈ ເຊັ່ນ:

**ດ້ານນິຕິບັນຍັດ:** ໄດ້ ເຂົ້າຮ່ວມໃນການປະກອບຄຳ ຄິດເຫັນ ແລະ ພິຈາລະນາຮັບ ຮອງເອົາແຜນການສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ 5 ປີ (2021- 2025) ຂອງ ສພຊ ທັງໝົດ ຈຳນວນ 96 ສະບັບ, ໃນນີ້ ສ້າງ ໃໝ່ 38 ສະບັບ ແລະ ບັບປຸງ 58 ສະບັບ; ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ປະ ສານສົມທົບກັບ ສພຂ, ອົງການ ປົກຄອງແຂວງ ເພື່ອຈັດຕັ້ງການ ທາບທາມ, ປະກອບຄຳຄິດຄຳ ເຫັນໃສ່ບັນດາຮ່າງກົດໝາຍທີ່ ຈະນຳເຂົ້າພິຈາລະນາໃນກອງປະ ຊຸມສະໄໝສາມັນຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX ໄດ້ທັງໝົດ 25 ສະ ບັບ; ໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບ ຮອງເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 1 ຈຳນວນ 4 ສະບັບ, ກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 2 ຈຳນວນ 11 ສະບັບ, ສຳລັບແຜນໃນກອງປະ ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ມີ ຈຳນວນ 10 ສະບັບ ໃນນັ້ນ, ສ້າງໃໝ່ 3 ສະບັບ ແລະ ບັບປຸງ 7 ສະບັບ. ນອກຈາກນີ້, ໄດ້ປະ ກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ຮ່າງນິຕິ ກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂອງ ສພຊ ແລະ ຂອງລັດຖະບານ ຈຳນວນ 7 ສະບັບ. ສພຂ ຈຳປາສັກ ໄດ້ພິ ຈາລະນາຮັບຮອງເອົານິຕິກຳໃຕ້ ກົດໝາຍຂອງທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ທັງ ໝົດ 15 ສະບັບ ໃນນີ້, ນິຕິກຳ ໃຕ້ກົດໝາຍຂອງອົງການປົກ ຄອງແຂວງ (ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານ ເຈົ້າແຂວງ) ຈຳນວນ 2 ສະບັບ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂອງ ສພຂ ຈຳນວນ 13 ສະບັບ.

**ດ້ານການຕິດຕາມ ກວດກາ:** ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຖິງແມ່ນຢູ່ໃນເງື່ອນໄຂສະພາບ ວິດ-19 ກໍຕາມ ແຕ່ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 15 ກໍຄື ສພຂ ຈຳປາສັກ ໄດ້ພະຍາຍາມ ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມກວດກາ ດ້ວຍຮູບການຕ່າງໆ ທີ່ສອດ ຄ່ອງກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມາດຕະການປ້ອງກັນ, ຄວບຄຸມ ແລະ ສະກັດກັ້ນການແຜ່ລະບາດ ຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ສະແດງ ອອກ ຄື:

ໄດ້ສົມທົບກັບຄະນະ ປະຈຳ ສພຂ ໄດ້ຊີ້ນຳບັນດາຄະ ນະກຳມະການຂອງ ສພຂ ເປັນ ເຈົ້າການ ແລະ ປະສານສົມທົບ ກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອ ຕິດຕາມກວດກາບັນດາຕົວເລກ ຄາດໝາຍ, ວຽກງານຕ່າງໆ ທີ່ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນ ງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ເປັນຕົ້ນ: ບັນດາໂຄງການລົງ ທຶນຂອງລັດ, ການຜະລິດເປັນ ສິນຄ້າ, ການຈັດເກັບລາຍຮັບ- ລາຍຈ່າຍງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຂອງແຂວງ, ບັນດາຕົວເລກເປົ້າ ໝາຍສະຫະສະຫວັດເພື່ອການ ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ, ການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ ຕາມທີ່ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຂ ຈຳປາສັກ ວ່າດ້ວຍການ ຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ ຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງ ລັດຂອງແຂວງ.

ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການ ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ບັນດານິ ຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂອງແຂວງ ໃນນັ້ນແມ່ນໄດ້ລົງເລິກ ຕໍ່ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງ ເຈົ້າໜ້າທີ່ ຢູ່ໃນຂົງເຂດຕຸລາ ການ, ອົງການສືບສວນສອບ ສວນ, ອົງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ທີ່ໃຊ້ໄດ້ ຢ່າງເດັດຂາດ ໂດຍຕິດພັນກັບ ວຽກງານຊຸກຍູ້ການປັບປຸງຄະ ນະຊີ້ນຳ ແລະ ກອງເລຂາຊ່ວຍ ວຽກຄະນະປົກປ້ອງກົດໝາຍ ຂັ້ນເມືອງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງອື່ນໆ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ອົງການ ລັດ, ສັງຄົມ ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຖືກຄຸ້ມຄອງດ້ວຍລະບຽບ ກົດໝາຍ. ໃນດ້ານການແກ້ໄຂ ຜົນຂອງການຕິດຕາມກວດກາ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ມີຜົນສັກສິດ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຄະນະ ປະຈຳ ສພຂ ກໍໄດ້ສະເໜີມາດ ຕະການຕ່າງໆ ໃນການແກ້ໄຂ ບັນຫາຮ່ວມກັນ ເຊັ່ນ: ການ ອອກມະຕິຮັບຮອງໃນກອງປະ ຊຸມຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ, ການປະສານງານຮ່ວມລະຫວ່າງ ກຳມະການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຂ ກັບ ບັນດາຂະແໜງການ ຂອງແຂວງ, ສະເໜີໃຫ້ພາກ ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຊີ້ແຈງ ແລະ ລາຍງານເປັນລາຍລັກອັກສອນ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ; ນອກຈາກນີ້, ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງທີ 15 ແລະ ຄະນະ ສສຂ ໄດ້ປະສານສົມທົບກັບຄະນະປະ ຈຳ ສພຂ ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງ ຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງຜົນລະເມືອງ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໄດ້ຮັບຄຳ ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳທັງໝົດ 48 ເລື່ອງ, ໃນນັ້ນ ປະກອບມີ ລາຍລະອຽດ ຄື: ຄຳຮ້ອງຂໍ ຄວາມເປັນທຳທີ່ສິ້ນສຸດຂະບວນ ຍຸຕິທຳ ຈຳນວນ 31 ເລື່ອງ; ຄຳ ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳທີ່ຍັງບໍ່ທັນ ສິ້ນສຸດຂະບວນຍຸຕິທຳ ຈຳນວນ 11 ເລື່ອງ; ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມ ເປັນທຳທີ່ຍັງບໍ່ທັນສິ້ນສຸດຂະ ບວນບໍລິຫານ ຈຳນວນ 6 ເລື່ອງ. ໃນຈຳນວນຄຳຮ້ອງດັ່ງກ່າວ, ຊຸກຍູ້ການແກ້ໄຂແລ້ວຈຳນວນ 45 ເລື່ອງ, ຍັງສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າແກ້ ໄຂ ຈຳນວນ 3 ເລື່ອງ ທັງອຳ ນວຍຄວາມສະດວກໃນການຮັບ ຕ້ອນ ແລະ ໃຫ້ຄຳປຶກສາທາງ ດ້ານກົດໝາຍໃຫ້ແກ່ພະນັກ ງານ, ປະຊາຊົນ ທີ່ເຂົ້າມາຍື່ນ ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຢູ່ສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງໄດ້ທັງໝົດ 295 ເທື່ອຄົນ.



ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດ ໝາຍ, ມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຊ- ມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຂ ແລະ ນິ ຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂອງ ສພຂ: ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງທີ 15 ໄດ້ຮ່ວມກັບຄະນະ ປະຈຳ ສພຂ ຈຳປາສັກ, ສສຂ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ 9 ຕົວ ເມືອງ 1 ນະຄອນ ແລະ ອົງການ ປົກຄອງແຂວງ, ເມືອງ, ບ້ານ ໄດ້ຮ່ວມກັນສ້າງແຜນກຳນົດ ເປົ້າໝາຍໃນແຕ່ລະຈຸດ ເພື່ອ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມ ຄັ້ງປະຖົມມະລືກກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຊ

ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຈຳປາ ສັກ ຊຸດທີ II ຜ່ານການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຕົວຈິງສາມາດລົງພົບ ປະພັນກຽມ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕຳຫລວດ ຕະຫລອດ ຮອດພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ທັງໝົດ 192 ຈຸດ, ປະກອບ ມີ 162 ບ້ານ, 28 ກົມກອງ, 2 ສະຖາບັນການສຶກສາ ມີຜູ້ເຂົ້າ ຮ່ວມຮັບຟັງທັງໝົດ 18.050 ຄົນ ຍິງ 7.341 ຄົນ ພ້ອມທັງ ໄດ້ຮັບຟັງເກັບກຳຄຳຄິດເຫັນ ຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນຈຳນວນ 469 ບັນຫາ ໃນນັ້ນ, ໄດ້ອະທິ ບາຍຊີ້ແຈງໃຫ້ປະຊາຊົນເຂົ້າໃຈ

ກັບທີ່ 228 ບັນຫາ ແລະ ຮັບ ມາປະສານສົມທົບຊຸກຍູ້ໃຫ້ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງແກ້ໄຂ 241 ບັນຫາ. ຕິດພັນກັບການລົງ ເຄື່ອນໄຫວໃນແຕ່ລະຄັ້ງ ໄດ້ຮັບ ການສະໜັບສະໜູນຈາກພາກ ສ່ວນຕ່າງໆໃນສັງຄົມ ປະກອບ ເປັນວັດຖຸ, ເຄື່ອງບໍລິໂພກ, ອຸ ປະໂພກ ຈຳນວນໜຶ່ງ ທັງພາຍ ໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ລົງໄປ ມອບໃຫ້ບັນດາເມືອງ, ບ້ານໃນ ທົ່ວແຂວງ ລວມມູນຄ່າທັງໝົດ 49,3 ລ້ານກີບ.

**ເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນຜົນສຳເລັດສອງ ກອງປະຊຸມສຳຄັນ ຢູ່ເມືອງນາແລ**

(ສພຊ) ວັນທີ 12 ກັນ ຍາ 2022 ສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງນໍ້າທາ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນ ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຊຸດທີ II ຢູ່ເມືອງນາແລ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ລວມທັງ ໝົດ 2 ຈຸດຄື: ສະໂມສອນ ເມືອງ ແລະ ບ້ານເລົ່າ ນຳໂດຍ ທ່ານ ຈັນທະສຸລິນ ໝັ້ນປະດິດ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 ແຂວງ ຫລວງນໍ້າທາ, ປະທານຄະນະກຳ ມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນ ຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ; ເຂົ້າຮ່ວມ ຮັບຟັງມີ, ຄະນະນຳຂອງເມືອງ, ຄະນະພັກ, ຄະນະບັນຊາສອງ ກອງບັນຊາການ ປກຊ-ປກສ, ຫົວໜ້າ, ຮອງຫົວໜ້າທ້ອງຖານ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນອ້ອມ ຂ້າງແຂວງ, ອຳນາດການປົກ ຄອງບ້ານ ແລະ ປະຊາຊົນເຂົ້າ ຮ່ວມ 200 ກວ່າທ່ານ.

## ເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນຜົນສຳເລັດສອງ ກອງປະຊຸມສຳຄັນ ຢູ່ເມືອງນາແລ



ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ຜູ້ ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ ເນື້ອໃນຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງໄດ້ພິຈາລະ ນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຫລາຍບັນ ຫາສຳຄັນຂອງປະເທດ ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ສພຂ ຈຳປາ ສັກ ຊຸດທີ IX ຜ່ານການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຕົວຈິງສາມາດລົງພົບ ປະພັນກຽມ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕຳຫລວດ ຕະຫລອດ ຮອດພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ທັງໝົດ 192 ຈຸດ, ປະກອບ ມີ 162 ບ້ານ, 28 ກົມກອງ, 2 ສະຖາບັນການສຶກສາ ມີຜູ້ເຂົ້າ ຮ່ວມຮັບຟັງທັງໝົດ 18.050 ຄົນ ຍິງ 7.341 ຄົນ ພ້ອມທັງ ໄດ້ຮັບຟັງເກັບກຳຄຳຄິດເຫັນ ຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນຈຳນວນ 469 ບັນຫາ ໃນນັ້ນ, ໄດ້ອະທິ ບາຍຊີ້ແຈງໃຫ້ປະຊາຊົນເຂົ້າໃຈ

ຊາດ ຄື: ວຽກງານຂອງລັດຖະ ບານ; ວຽກງານຂອງໄອຍະການ ປະຊາຊົນສງສຸດ; ວຽກງານຂອງ ສພຊ; ວຽກງານສ້າງ ແລະ ບັບ ປຸງກົດໝາຍ; ໄດ້ລົງຄະແນນ ສຽງຮັບຮອງເອົາມະຕິກອງປະ ຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງໝົດ 20 ສະບັບ ດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນ ດີຫລາຍກວ່າເຄິ່ງໜຶ່ງ ຂອງຈຳ ນວນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ສະເລ່ຍຄະແນນສູງສຸດ 99% ແລະ ຕ່ຳສຸດ 79%. ຜົນສຳເລັດ ຂອງກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ເປັນການ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ເຂົ້າສູ່ ຊີວິດຕົວຈິງ, ແມ່ນຫມາກຜົນ ແຫ່ງສະຕິປັນຍາ, ການຍົກສູງ ຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງ ຂອງບັນດາທ່ານ ສສຊ, ຄວາມ ຕັດສິນໃຈ ຂອງລັດຖະບານ, ກະຊວງ, ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທີ່ຈະສືບຕໍ່ພັດທະນາປະເທດ ຊາດ ໃນສະພາບມີຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ ເງິນໃຫ້ບັນລຸຕາມຄາດຫມາຍ ທີ່ວາງໄວ້, ນຳເອົາປະເທດຊາດ ກ້າວຂຶ້ນຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ.

ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບ ຟັງການເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຫລວງນໍ້າທາ ເຊິ່ງ ໄດ້ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບັນ ຫາສຳຄັນຂອງແຂວງ ຄື: ຮັບ ຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບ ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດ ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ສພຂ ຈຳປາ ສັກ ຊຸດທີ II. ຫລັງຈາກນັ້ນ, ບັນດາ ທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ສະເໜີບັນ ຫາຂໍ້ຂ້ອງໃຈ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກຕ່າງໆ ເພື່ອນຳໄປສະເໜີຕໍ່ພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອນຳໄປແກ້ໄຂຕາມ ຄວາມເປັນຈິງ.

ໃນໂອກາດນີ້, ຄະນະ ຜູ້ແທນໄດ້ມອບເງິນຊ່ວຍເຫລືອ ຊື້ວັດສະດຸກໍ່ສ້າງສະໂມສອນ ກອງບັນຊາການທະຫານເມືອງ ນາແລ ຈຳນວນ 6 ລ້ານກີບ, ມອບໂດຍ ທ່ານ ຈັນທະສຸລິນ ໝັ້ນປະດິດ ແລະ ຮັບໂດຍທ່ານ ພັນໃທ ບຸນແພງ ໄຊສິງຄາມ ຫົວໜ້າກອງບັນຊາການທະ ຫານເມືອງນາແລ. (ນາງ ອຳພອນ ສີປະເສີດ)



ມໍລະດົກໂລກ ແມ່ນສະຖານທີ່ທີ່ໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກໂດຍອົງການ UNESCO ເຊິ່ງເລີ່ມຕັ້ງແຕ່ປີ 1972 ເພາະມີລັກສະນະທາງດ້ານວັດທະນະທຳ, ວິທະຍາສາດ ແລະ ດ້ານອື່ນໆ ອັນໄດ້ແກ່ສະຖານທີ່ທາງທຳມະຊາດ, ອານຸສາວະລີ, ສິ່ງກໍ່ສ້າງຕ່າງໆ ລວມໄປເຖິງຕົວເມືອງຕ່າງໆ ເພື່ອເປັນການບົ່ງບອກເຖິງຄຸນຄ່າສິ່ງທີ່ມະນຸດ ຫລື ທຳມະຊາດໄດ້ສ້າງຂຶ້ນມາ ແລະ ຄວນຈະປົກປັກຮັກສາສິ່ງເຫລົ່ານັ້ນເພື່ອໃຫ້ຕົກທອດໄປເຖິງລຸ້ນລຸ້ນຫລານໃນອານາຄົດ ແລະ ໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງທາງດ້ານກົດໝາຍຕາມສິນທິສັນຍາສະຖານທີ່ເຫລົ່ານີ້ ຖືວ່າມີຄວາມສຳຄັນຕໍ່ປະໂຫຍດໂດຍລວມຂອງໂລກ ກໍຄືປະເທດທີ່ສະຖານທີ່ແຫ່ງນັ້ນຕັ້ງຢູ່; ຈາກໂຕເລກໃນເດືອນມີນາ ປີ 2022 ທົ່ວໂລກມີແຫລ່ງມໍລະດົກໂລກທັງ

ໝົດ 1.154 ແຫ່ງ ໃນ 167 ປະເທດ ໃນທົ່ວໂລກ ເຊິ່ງແບ່ງເປັນມໍລະດົກໂລກທາງວັດທະນະທຳ 897 ແຫ່ງ, ມໍລະດົກໂລກທາງທຳມະຊາດ 218 ແຫ່ງ ແລະ ອີກ 39 ແຫ່ງເປັນແບບປະສົມປະສານລະຫວ່າງວັດທະນະທຳ ແລະ ທຳມະຊາດ.

ມໍລະດົກໂລກແຕ່ລະປ່ອນລ້ວນແຕ່ເປັນຊັບສິນຂອງປະເທດ ທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງດິນແດນທີ່ສະຖານທີ່ມໍລະດົກໂລກຕັ້ງຢູ່ ແຕ່ໄດ້ຮັບຜົນຈາລະນາໃຫ້ເປັນຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຄົມໂລກ ລະຫວ່າງປະເທດໃນການອະນຸລັກຮັກສາມໍລະດົກແຫ່ງນັ້ນໆ; ໃນການຜິຈາລະນາເຂົ້າເປັນມໍລະດົກໂລກ ແມ່ນໄດ້ມີການອອກຂໍ້ກຳນົດ ແລະ ຫລັກເກນ ເພື່ອຜິຈາລະນາສະຖານທີ່ແຫ່ງໃດໜຶ່ງເຂົ້າເປັນມໍລະດົກໂລກ ແລະ ສະຖານທີ່ແຫ່ງນັ້ນຈະຕ້ອງມີລັກສະນະຕາມຫລັກເກນ, ມາດຖານ ຂໍ້ໃດຂໍ້ໜຶ່ງ ຫລື ຫລາຍຂໍ້ ຈຶ່ງຈະໄດ້ຮັບຜົນຈາລະນາເປັນມໍລະດົກໂລກ ເຊິ່ງມີ



ລະດົກທາງວັດທະນະທຳ ແລະ ມໍລະດົກທາງທຳມະຊາດມີຫລັກເກນ ດັ່ງນີ້:

**ຫລັກເກນທາງວັດທະນະທຳ**

- 1. ເປັນຕົວແທນໃນການສະແດງຜົນງານອັນໂດນເດັ່ນ ທີ່ສ້າງຂຶ້ນດ້ວຍຄວາມຄິດສ້າງສັນທີ່ສະຫລາດ ຫລັກແຫລມຂອງມະນຸດ;
- 2. ເປັນສິ່ງທີ່ມີອິດທິຜົນ, ຊຸກຍູ້ໃຫ້ເກີດການພັດທະນາສືບທອດ

ໃນດ້ານການອອກແບບທາງສະຖາປັດຕະຍະກຳ, ອະນຸສອນສະຖານ, ປະຕິມະກຳ, ສວນ ແລະ ມຸມິທັດ ຕະຫລອດຈົນການພັດທະນາສິລະປະທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫລື ການພັດທະນາການຕັ້ງຖິ່ນຖານຂອງມະນຸດ ເຊິ່ງໄດ້ເກີດຂຶ້ນໃນໄລຍະເວລາໃນເວລາໃດເວລາໜຶ່ງ ຫລື ພື້ນທີ່ຕ່າງໆຂອງໂລກທີ່ຄົງໄວ້ໃນດ້ານວັດທະນະທຳ;

- 3. ເປັນສິ່ງທີ່ຍືນຍັນເຖິງຫລັກຖານຂອງວັດທະນະທຳ ຫລື ອະລິຍະທຳທີ່ປາກົດໃຫ້ເຫັນຢູ່ໃນປັດຈຸບັນ ຫລື ໄດ້ສາບສູນໄປແລ້ວ;
- 4. ເປັນຕົວຢ່າງອັນໂດນເດັ່ນຂອງປະເພດສິ່ງກໍ່ສ້າງອັນເປັນຕົວແທນຂອງການພັດທະນາທາງດ້ານວັດທະນະທຳ, ສັງຄົມ, ສິລະປະກຳ, ວິທະຍາ

ສາດ, ເຕັກໂນໂລຊີ, ອຸດສາຫະກຳໃນປະຫວັດສາດຂອງມວນມະນຸດ;

- 5. ເປັນຕົວຢ່າງອັນໂດນເດັ່ນຂອງວັດທະນະທຳມະນຸດ, ຮີດຄອງປະເພນີໃນການສ້າງສະຖາປັດຕະຍະກຳ, ວິທີການກໍ່ສ້າງ ຫລື ການແຕ່ງຕັ້ງຖິ່ນຖານຂອງມະນຸດ ເຊິ່ງເສື່ອມສະຫລາຍໄດ້ງ່າຍຈາກຜົນກະທົບຈາກການປ່ຽນແປງທາງສັງຄົມ ແລະ ວັດທະນະທຳຕາມການເວລາ;
- 6. ມີຄວາມຄິດ ຫລື ຄວາມທຳທີ່ປາກົດໃຫ້ເຫັນຢູ່ໃນປັດຈຸບັນ ຫລື ໄດ້ສາບສູນໄປແລ້ວ;

ຫລັກເກນທາງທຳມະຊາດ

- 1. ເປັນຕົວຢ່າງທີ່ໂດນເດັ່ນໃນການເປັນຕົວແທນຂອງຂະບວນວິ

ວັດທະນາການສຳຄັນຕ່າງໆ ໃນອະດີດຂອງໂລກເຊັ່ນ: ຍຸກສັດເລືອຄານ, ຍຸກນ້ຳແຂງເຊິ່ງສະໜັບສະໜູນໃຫ້ເຫັນເຖິງການພັດທະນາຄວາມຫລາກຫລາຍ ຂອງທຳມະຊາດຢູ່ເທິງໜ້າໂລກ;

2. ເປັນຕົວຢ່າງທີ່ໂດນເດັ່ນໃນການເປັນຕົວແທນຂອງຂະບວນການປ່ຽນແປງທີ່ສຳຄັນທາງທໍລະນີວິທະຍາ ຫລື ການວິວັດທະນາການທາງຊີວະວິທະຍາ ແລະ ປະຕິສຳພັນຂອງມະນຸດຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມທາງທຳມະຊາດທີ່ຍັງເກີດຂຶ້ນຢູ່ເຊັ່ນ: ຜູ້ໄຟ, ນາຂຶ້ນໄດ...  
3. ເປັນແຫລ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນຈາກປາກົດການທາງທຳມະຊາດ ທີ່ມີເອກະລັກທີ່ຫຍາກ ຫລື ສວຍງາມເປັນຜິເສດເຊັ່ນ: ແມ່ນ້ຳ, ນ້ຳຕົກຕາດ, ສາຍພູ...

4. ເປັນຖິ່ນທີ່ຢູ່ອາໄສຂອງຊະນິດສັດ ແລະ ພັນພືດຫຍາກ ຫລື ຢູ່ໃນສະພາວະອັນຕະລາຍໃກ້ຈະສູນພັນ ແຕ່ຍັງຄົງດຳລົງຊີວິດຢູ່ໄດ້ ເຊິ່ງລວມເຖິງລະບົບນິເວດທີ່ເປັນແຫລ່ງລວມຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງພືດ ແລະ ສັດທີ່ທົ່ວໂລກໃຫ້ຄວາມສົນໃຈ.

ສຳລັບ ສປປລາວ ສະຖານທີ່ທີ່ໄດ້ຖືກຜິຈາລະນາຮັບຮອງເປັນມໍລະດົກໂລກມີພຽງ 3 ແຫ່ງຄື: ນະຄອນຫລວງພະບາງ, ວັດພູ ແຂວງຈຳປາສັກ ແລະ ທົ່ງໄຫຫີນ ແຂວງຊຽງຂວາງ; ພ້ອມນັ້ນຍັງມີສະຖານທີ່ອື່ນໆທີ່ພວມຢູ່ໃນຂະບວນຜິຈາລະນາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນພະທາດຫລວງວຽງຈັນ, ປ່າສະຫງວນແຫ່ງຊາດຫີນໜາມໝໍ້ ແຂວງຄຳມ່ວນ.



**ສາລາກະວີ**

**ສາຍໃຈລາວ**

# ໂດຍ: ຕ.ສະຫວັນ

\* ຊຸມແຊງວົງຊາດເຊື້ອສາມັກຄີເປັນພະລັງໃຈໝັກແໜ້ນຮັກແພງກັນຕ່ອມຕຸ້ມ

\* ເທິງແຜ່ນດິນລຸ່ມພ້າໃຈປະສານສາມັກຄີຊູຊ່ວຍກັນເສີມສ້າງດູດດັ່ງແຕນຕໍ່ເຜິ້ງ

\* ລາວເອີຍລາວພີ່ນ້ອງແມ່ນຢູ່ໄກເກີນແສນກືເປັນວົງເລືອເຫງົ້າເຮົາຮ່ວມຫ້ອງ

\* ແມ່ຂອງໄຫລຫລັງເລື້ອຍປຽບດັ່ງສາຍໃຈລາວຮັກແພງກັນເອົາໄວ້ຍຸກໃໝ່ໃຈແຜ່ກວ້າງ

\* ລາວເອີຍຮັກທີ່ຫຸ້ມໂຮມຮ່ວມແຮງຊູເສີມສ້າງຂາງອີ້ອ້າວ

\* ດູດດັ່ງແຕນຕໍ່ເຜິ້ງສຸມກາຍາກືເປັນຊຸມແຊງເຊື້ອແພງຕ່ອມຕຸ້ມ

ພົງເຜົ່າພັນລາວແຕ່ເໝືອເກີງໃຕ້ປວງຊົນທຸກເຜົ່າແນວເນື້ອໜ່ລາວ

ປະຊາຊາດດຽວກັນຮ່ວມແຮງໂຮມຕຸ້ມສາຍສຳພັນຮັກທີ່ເປັນປຸ້ມກໍ່ຮັງ

ສາຍເລືອດດຽວກັນໜີ້ນມີຄວາຍີ້ຊຸມແຊງພັນເຜົ່າໂດຍດ້າມແມ່ດຽວ

ເໝືອນເລືອດໃນກາຍບໍ່ເຄີຍເຫີຍແຕ້ງສາຍໃຍພັນຜູກຄືນ້ຳແມ່ນະທິ

ຊູຊ່ວຍຊຸມແຊມເຮັດເຮືອນຫໍ້ຫ້ອງປົວແປງແປວປ່ອງເມືອງລາວໃຫ້ຮຸ່ງເຮືອງ

ເຕີມຕໍ່ເຮືອນຮັງເຫືອແຮງແປງປັ້ນອຸທອນດຽວດອມຮ່ວມເປັນປຸ້ມເຮັດຮັງ ຊອບແລ້ວ!



**ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ**

- 1. ສ່ວນສີຂາວຂອງໝາກໂມ ສ່ວນສີຂາວໃກ້ເປືອກໝາກໂມ ມີສານຊີຣູລາຍ (ciruline) ທີ່ເປັນກົດອະມິໂນທີ່ດີຕໍ່ສຸຂະພາບ ແລະ ຫລອດເລືອດໃນຮ່າງກາຍ ສ່ວນທີ່ເປັນສີຂາວນັ້ນ ສາມາດເຮັດອາຫານແຊບຢູ່ເຊັ່ນ: ຕຳ ຫລື ຕົ້ມເຊັ່ນ: ແກງສົ້ມກໍໄດ້.
- 2. ເສັ້ນໄຍທີ່ຢູ່ນຳໝາກກຽງ ເສັ້ນໄຍໃນໝາກກຽງທີ່ເຮົາມັກຈະດຶງອອກ ແລະ ແກະຕຸ້ມກ່ອນກິນນັ້ນ ມີປະໂຫຍດຕໍ່ຮ່າງກາຍ ເພາະມີສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະ ແລະ ມີເສັ້ນໄຍທີ່ດີຕໍ່ລະບົບຂັບຖ່າຍ.
- 3. ໃບກາລິດ ທ່ານຮູ້ບໍ່ວ່າ ໃບຂອງກາລິດມີວິຕາມິນຊີຫລາຍກວ່າຫົວກາລິດທີ່ເຮົາກິນ ນອກນັ້ນ, ໃບກາລິດຍັງມີວິຕາມິນເຄ ແລະ ໄຟແທດຊຽມນຳອີກທ່ານລອງນຳມາເຮັດອາຫານແມນູງ່າຍໆ ເຊັ່ນໃບກາລິດຂົ້ວກັບໄຂ່.
- 4. ກ້ານຜັກບັອກໂກລີ ບາງຄົນບໍ່ມັກກິນກ້ານບັອກໂກລີເພາະວ່າມັນແຂງ ແລະ ລົດຊາດບໍ່ແຊບປານໃດ ແຕ່ຕົວຈິງແລ້ວ ກ້ານບັອກໂກລີມີວິຕາມິນຫລາຍ ແລະ ມີເສັ້ນໄຍທີ່ອັດແໜ້ນນຳອີກ.
- 5. ເປືອກໝາກໂປມ

**ປະໂຫຍດດີໃນຜັກ ແລະ ໝາກໄມ້ ທີ່ເຮົາມັກຕັດຖິ້ມ**

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ

ຫລາຍທ່ານເລືອກທີ່ຈະປອກເປືອກໝາກໂປມອອກ ເພື່ອລົດຊາດທີ່ແຊບ ແລະ ຮູ້ສຶກສະອາດ ແຕ່ຄວາມຈິງແລ້ວເປືອກໝາກໂປມ ອຸດົມໄປດ້ວຍສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະທີ່ມີສ່ວນຊ່ວຍໃນການຕ້ານມະເຮັງ ແຕ່ຖ້າເປັນຫວ່າງເປືອກຂອງໝາກໂປມອາດຈະມີການເຄືອບສານເຄມີກໍສາມາດລ້າງໃຫ້ສະອາດໄດ້ ດ້ວຍການປະສົມນ້ຳໝາກນາວກັບເບກກັງໂຊດາ ແລ້ວລ້າງອອກດ້ວຍນ້ຳສະອາດກ່ອນທີ່ຈະຮັບປະທານກິນໝາກໂປມ.

www.sanook.com





# ສປຊ ຕັ້ງເຄື່ອງມືລະດົມທຶນການສຶກສາສາກົນ ສໍາລັບປະເທດທີ່ມີລາຍໄດ້ຕໍ່າ-ປານກາງ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ



ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເມື່ອວັນທີ 17 ກັນຍາ 2022 ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ (ສປຊ) ໄດ້ສ້າງຕັ້ງເຄື່ອງມືລະດົມທຶນການສຶກສາສາກົນສໍາລັບປະເທດທີ່ມີລາຍໄດ້ຕໍ່າ ແລະ ປານກາງ ໂດຍມີຈຸດປະສົງເພື່ອສະໜອງທຶນການສຶກສາໃຫ້ກັບຊາວໜຸ່ມເຍົາວະຊົນ ແລະ ເປົ້າໝາຍອື່ນໆຂອງປະເທດເຫຼົ່ານີ້.

ທ່ານອັນໂຕນີໂອ ກູເຕີເຮັສ ເລຂາທິການໃຫຍ່ອົງການ ສປຊ ໄດ້ກ່າວໃນກອງປະຊຸມຖະແຫຼງຂ່າວວ່າ: ນັບແຕ່ເກີດມີການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ເປັນຕົ້ນມາ

ຫລາຍປະເທດໄດ້ຫລຸດຜ່ອນລາຍຈ່າຍດ້ານການສຶກສາ ແຕ່ການສຶກສາແມ່ນບັດໄຈສັນຕິພາບ ຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ ແລະ ຄວາມສະຫງົບທາງສັງຄົມ ການຫລຸດຜ່ອນການລົງທຶນດ້ານການສຶກສາ ຈະມາໃຫ້ເກີດວິກິດການທີ່ໜັກໜ່ວງກວ່າເກົ່າ.

ທ່ານກ່າວຕື່ມວ່າ: ປະເທດພວມພັດທະນາຫລາຍໆປະເທດ ຕ້ອງການການສະໜັບສະໜູນດ້ານການສຶກສາຢ່າງຮີບດ່ວນ ເຄື່ອງມືລະດົມທຶນການສຶກສາສາກົນແມ່ນສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອເລື່ອງນີ້ ເປົ້າໝາຍຂອງການຊ່ວຍເຫລືອຕົ້ນຕໍແມ່ນຊາວໜຸ່ມເຍົາ

ວະຊົນຂອງປະເທດທີ່ມີລາຍໄດ້ຕໍ່າ ແລະ ປານກາງ ລວມທັງເດັກນ້ອຍພະເນຈອນ ແລະ ເດັກນ້ອຍທີ່ເປັນຊາວອົບພະຍົບ.

ອີງຕາມການລາຍງານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເຄື່ອງມືລະດົມທຶນການສຶກສາສາກົນແມ່ນນໍາໃຊ້ແບບວິທີໃຫ້ການບໍລິຈາກໂດຍກົງ ແລະ ຫລັກປະກັນດ້ານການລະດົມທຶນ ຄາດວ່າ ໂຄງການງວດທໍາອິດຈະເລີ່ມດໍາເນີນໃນປີ 2023.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI

# ອາຊຽນ ຕ້ອງຮ່ວມກັນສະໜັບສະໜູນສັນຕິພາບ ສະຖຽນລະພາບຄວາມຮຸ່ງເຮືອງໃນພາກພື້ນ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມີງມະໂນ

ຜູ້ນໍາກໍາປູເຈຍຮຽກຮ້ອງສະ ມາຊິກອາຊຽນເພີ່ມຄວາມເປັນເອກະພາບ ໃນການຮັບມືຄວາມທ້າທາຍສໍາຄັນ ຫລາຍປະການ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງສັນຕິພາບ, ສະຖຽນລະພາບ ແລະ ຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງຂອງພາກພື້ນ.

ວັນທີ 12 ກັນຍາ 2022 ທ່ານ ຮຸນເຊນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີກໍາປູເຈຍ ໃນຖານະປະທານສະມາຄົມປະຊາຊາດແຫ່ງອາຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ (ອາຊຽນ) ປະຈໍາປີນີ້ ຖະແຫຼງໃນພິທີເປີດກອງປະຊຸມການເປັນຜູ້ນໍາ ແລະ ການເປັນຫຼັກສ່ວນອາຊຽນ ຢູ່ນະຄອນຫລວງພະນົມເປັນ ໃນວັນທີ 12 ກັນຍາວ່າ: ໃນຂະນະທີ່ການແຂ່ງຂັນທາງພູມສາດກໍາລັງຮ້ອນແຮງອາຊຽນຕ້ອງເປັນແບບຢ່າງ ແລະ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັນເພື່ອສັນຕິພາບ, ສະຖຽນລະພາບ ແລະ ຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງໃນພາກພື້ນ ດ້ວຍການສົ່ງເສີມຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ການເປັນສູນກາງຂອງອາຊຽນ

ຕະຫລອດຈົນຍຶດໜັ້ນການເປັນຫຼັກສ່ວນ ແລະ ກົນໄກພະຫຸຜາຄືຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ອາຊຽນຕ້ອງມີບົດບາດເປັນສູນກາງ ແລະ ເປັນຜູ້ນໍາທີ່ສໍາລັບການເຈລະຈາ ແລະ ການຮ່ວມມື ພ້ອມທັງສົ່ງເສີມໂຄງສ້າງລະດັບພາກພື້ນທີ່ເປີດກວ້າງ, ໂປ່ງໃສ, ຄວບຄຸມ ແລະ ທ່ານ ຮຸນເຊນ ກ່າວວ່າ: ກໍາປູເຈຍໃນຖານະປະທານອາຊຽນ ໄດ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຢ່າງແຂງແຮງເພື່ອຂະຫຍາຍ ແລະ ເສີມສ້າງການຮ່ວມມື ແລະ ການເປັນຫຼັກສ່ວນຂອງອາຊຽນ ໃນຫລາກຫລາຍດ້ານ ແລະ ຮູບແບບ ເຊິ່ງຄວບຄຸມທຸກພື້ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສັງຄົມ, ເສດຖະກິດ, ການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນກັບກຸ່ມມິດປະເທດ, ຫຼັກສ່ວນການພັດທະນາ ແລະ ປະຊາຄົມສາກົນ.

ໃນອີກດ້ານໜຶ່ງ, ທ່ານ ເຮັງສໍາຣິນ ປະທານລັດຖະສະພາຂອງກໍາປູເຈຍ ຍັງມາຢາມຫວຽດນາມ ແລະ ລາວຢ່າງ ເປັນທາງການ ໃນອາທິດຜ່ານມາ ເພື່ອສົ່ງເສີມຄວາມແຂງແຮງ ແລະ ຂະຫຍາຍມິດຕະພາບ ຕະຫລອດຈົນການຮ່ວມມືລະຫວ່າງກໍາປູເຈຍກັບຫວຽດນາມ ລວມທັງລະຫວ່າງກໍາປູເຈຍກັບລາວ ໂດຍຢູ່ນະຄອນຫລວງຮ່າໂນ້ຍ, ທ່ານ ເຮັງ ສໍາຣິນ ເຂົ້າຢ້ຽມຢາມທ່ານ ຫວຽນ ຜູ ຈັອງ ເລຂາທິການພັກກອມມູນິດຫວຽດນາມ, ປະທານປະເທດ ຫວຽນ ຊວນ ຝຸກ ແລະ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຝາມ ມິງ ຈິງ.

ສ່ວນຢູ່ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ທ່ານ ເຮັງ ສໍາຣິນ ເຂົ້າຢ້ຽມຢາມທ່ານ ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ, ທ່ານ ຫວຽນ ສີສຸລິດ ປະທານປະເທດລາວ ແລະ ທ່ານ ພັນຄໍາ ວິຜາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີລາວ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: Xinhua





**ຮ່ວມກັນ**

ກົນສົມບູນຊົນ ສະຖານີໂທລະພາບ ຄະນະເລຂາທິການ ສະພາແຫ່ງຊາດ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

**ສະເໜີລາຍການ**

**“ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”**

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ



**ຂະບວນຖີບລົດສາມັກຄີ ແລະ ແຂ່ງຂັນລົດຖີບ ສະເໜີນະສະຫຼອງປີສາມັກຄີມິດຕະພາບ ລາວ-ຫວຽດນາມ ປີ 2022**

**ຊິງຂັນປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຂັນ VIP**

**ວັນທີ 24 ກັນຍາ 2022**

ເວລາ 6:00 ໂມງ

ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ (ທາດຫຼວງ) ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ

ວັງທະກູນບໍລິການ ຮັບເລື່ອຟຣີ (Free) ພາຍໃນງານມີອາຫານ ແລະ ເຄື່ອງດື່ມ (ຟຣີ)

ສຳລັບບຸກຄົນທີ່ມີ ສັນຍາຖີບລົດ

ສະໜັບສະໜູນໂດຍ: ທະນາຄານພັດທະນາລາວ LDB Bank ແລະ ທະນາຄານພັດທະນາພື້ນຖານ Phongsavanh BANK



ຖ້າທ່ານມີບັນຫາເຂົ້າເຖິງ ເວັບໄຊ ສະພາແຫ່ງຊາດ

[www.kss.gov.la](http://www.kss.gov.la)

ໂທ: +6658-21 840 430

Email: Phouthen@gmail.com



ຖ້າທ່ານມີບັນຫາເຂົ້າເຖິງ ເວັບໄຊ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຈົ່ງສົ່ງອີເມວລັກ ຫາ ທີ່ລະບຸຂ້າງເທິງ ຫຼື ສົ່ງອີເມວລັກ ຫາ ທີ່ລະບຸຂ້າງເທິງ



ທະນາຄານພັດທະນາລາວ LDB Bank



ທະນາຄານພັດທະນາພື້ນຖານ Phongsavanh BANK

<p><b>ຜູ້ຊີ້ນໍາ</b></p> <p>ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ</p>	<p><b>ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ</b></p> <p>ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄໍາວິສິນ ແກ້ວສຸວັນ</p>	<p><b>ຫົວໜ້າບັນນາທິການ</b></p> <p>ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງພະຈັນ</p>	<p><b>ກອງບັນນາທິການ</b></p> <p>ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອໍາພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພົມມິໄຊ</p>	<p><b>ອອກແບບຈັດໜ້າ</b></p> <p>ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ</p>
---	--	--	--	---